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1. Přiřaďte následující vzory k typům adjektivní deklinace:  
 
 
velii (velьjь), velija (velьja), velije (velьje)   složená tvrdá 

dobrъ, dobra, dobro  složená měkká 

ništii (ništьjь), ništaja, ništeje  jmenná měkká 

ništь, ništa, nište  jmenná tvrdá 

dobryi (dobrъjь), dobraja, dobroje    jmenná ultraměkká 

 
 
2. U následujících adjektivních forem určete, a) jestli jde o složenou deklinaci nebo 
deklinaci jmennou nebo nesklonná adjektiva: b) jestli je daná deklinace tvrdá, 
ultraměkká nebo měkká (u nesklonných vyplňte políčko symbolem ‒): 
 
 a) b) 

sladъkъ, sladъka, sladъko   

   

divii, divija, divije      

   

obьštii, obьštaja, obьšteje    

   

novyi, novaja, novoje   

   

udobь     

   

božii, božija, božije   

   

sladъkyi, sladъkaja, sladъkoje   

   

obьštь, obьšta, obьšte    

   

novъ, nova, novo   

   

različь    
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dlъgyi, dlъgaja, dlъgoje   

   

Avraamľь, Avraamľa, Avraamľe    

   

tretii, tretija, tretije    

   

dlъgъ, dlъga, dlъgo   

   

Avraamľii, Avraamľaja, Avraamľeje    

 
3. U uvedených zájmen vytvořte náležitou pádovou formu: 
 
sladъkъ, sladъka, sladъko nominativ plurálu maskulina  

   

divii, divija, divije    akuzativ plurálu feminina  

   

obьštii, obьštaja, obьšteje  genitiv plurálu  

   

novyi, novaja, novoje nominativ singuláru feminina  

   

širokyi, širokaja, širokoje nominativ duálu feminina  

   

božii, božija, božije instrumentál singuláru feminina  

   

sladъkyi, sladъkaja, sladъkoje akuzativ plurálu maskulina  

   

obьštь, obьšta, obьšte  akuzativ singuláru feminina  

   

novъ, nova, novo lokál singuláru feminina  

   

poslědьňь, poslědьňa, poslědьňe dativ singuláru neutra  
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dlъgyi, dlъgaja, dlъgoje instrumentál plurálu  

   

Avraamľь, Avraamľa, Avraamľe  genitiv singuláru feminina  

   

tretii, tretija, tretije  instrumentál singuláru neutra  

   

dlъgъ, dlъga, dlъgo nominativ plurálu maskulina  

 
 
4. U následujících pádových forem složené deklinace oddělte část, která etymologicky 
odpovídá jmenné formě, od části, která dopovídá formě jmenného zájmena:  
 
 
Příklad:  

novaja nova-ja 

  

dobrajego genitiv singuláru maskulina  

  

proročьscii ‚proročtí‘ nominativ plurálu maskulina  

  

domašьňajego ‚domácího‘ genitiv singuláru neutra  

  

novyję  akuzativ plurálu maskulina  

  

sladъcěi ‚sladké‘ dativ singuláru feminina  

  

ništujemu dativ singuláru neutra  

  

obьštaja  nominativ singuláru feminina  

  

širokoje akuzativ singuláru neutra  
 


